

SUMMER EMPLOYMENT OPPORTUNITY

Historical Researcher/Writer (1 position)

Location: Dickinson House 1127 Mill Street, Manotick, Ontario
Rideau Branch, City of Ottawa Archives, 6581 Fourth Line Road, North Gower, Ontario

Salary: \$13.00/hour

Duration: Up to 8 weeks

Hours of Work: 9:00 to 5:00, five days a week. There will be some flexibility in how the applicant completes the 35 hours per week, depending on the availability of research sources.

Language of Work: English

Open to Students of Canadian History, Creative Writing or Journalism who have completed at least two years of university studies and will return to full-time studies in the fall of 2017.

Job Description: To continue historical work undertaken in 2016 relating to the roles that Joseph Currier, Ottawa's first federal member of Parliament, played in the founding of the village of Manotick and his relationship with Moss Kent Dickinson, the founder of the village. In particular, the student will analyze, organize and edit the information gathered previously, and write a report in a form suitable for publication.

Supervision and Mentoring: The student will report to Dr. William Tupper, a member of the Rideau Township Historical Society, who is a former federal Member of Parliament and university professor, and has carried out and overseen previous historical research to supplement Dickinson House programming. Following an initial day of orientation, the student will work independently to analyze and organize the material and carry out additional research as required; and will report weekly to the supervisor who will review progress and provide guidance and feedback. The supervisor will review the initial draft report and provide direction for its successful completion.

Qualifications: Full time student of Canadian History, Creative Writing or Journalism intending to return to full time studies in the fall of 2017;
At least two years of university or college level studies;
Excellent oral and written communication skills; and
A demonstrated ability to work independently with minimum on-going supervision.

Application: Please send your application by email to dickinsonhousemuseum@gmail.com. Please include your resume and a covering letter. In the covering letter please include contact information for three (3) references who could provide an assessment of your suitability to undertake this project.

Possibilité d'emploi d'été

Chercheur en histoire/rédacteur (un poste)

Lieu : Maison Dickinson, 1127, rue Mill, Manotick, Ontario

Archives de la ville d'Ottawa, succursale Rideau, 6581 chemin Fourth Line, North Gower, Ontario

Salaire : 13 \$/ heure

Durée : jusqu'à 8 semaines

Heures de travail : de 9 h à 17 h, cinq jours par semaine. Il y aura une certaine souplesse dans la manière dont l'étudiant organisera les 35 heures de travail par semaine, selon la disponibilité ou les sources de recherche.

Langue de travail : anglais

Éligibilité : les étudiants en histoire canadienne, en écriture créative ou en journalisme ayant terminé au moins deux années d'études universitaires et qui retournent aux études à temps plein à l'automne 2017.

Description du poste : poursuivre les travaux de recherche historique entrepris en 2016 sur les rôles qu'a joués Joseph Currier, premier député fédéral d'Ottawa, dans la fondation du village de Manotick et sa relation avec Moss Kent Dickinson, le fondateur du village. En particulier, l'étudiant analysera, organisera et révisera les informations recueillies précédemment et rédigera un rapport dans un format approprié pour publication.

Supervision et encadrement : l'étudiant se rapportera au Dr William Tupper, membre de la Rideau Township Historical Society, ancien député fédéral et professeur d'université, et ayant antérieurement effectué et supervisé des recherches historiques pour compléter la programmation de la Maison Dickinson. Après une journée initiale d'orientation, l'étudiant travaillera indépendamment pour analyser et organiser le matériel et effectuer des recherches supplémentaires au besoin et se rapportera chaque semaine au superviseur qui examinera l'évolution des travaux et fournira conseils et commentaires. Le superviseur examinera l'ébauche du rapport et fournira la direction requise pour en assurer la réussite.

Qualifications :

- Être un étudiant à temps plein en histoire canadienne, en écriture créative ou en journalisme ayant l'intention de retourner aux études à temps plein à l'automne 2017;
- Au moins deux années d'études de niveau universitaire ou collégial;
- Excellentes habiletés de communication orale et écrite;
- Une habileté démontrée à travailler de façon autonome avec un minimum de supervision.

Candidatures : veuillez svp faire parvenir votre candidature par courriel à dickinsonhousemuseum@gmail.com. Veuillez inclure votre curriculum vitae et une lettre de motivation. Dans la lettre, veuillez inclure les coordonnées de trois références qui pourraient fournir une évaluation de votre capacité à réaliser ce projet.